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SKUPŠTINI CRNE GORE

Na osnovu člana 69 stav 2 Posiovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i 
budžet, sa 19. sjednice održane 6,9 i 15. decembra 2021. godine, podnosi

IZVJEŠTAJ
0 razmatranju PREDLOGA FINANSIJSKOG PLANA SA PLANOM RADA REGULATORNE AGENCIJE ZA 

ENERGETIKU I REGULISANE KOMUNALNE DJELATNOSTIZA 2022. GODINU

Odbor je, polazeći od obrazloženja predsjednika Odbora direktora Regulatorne agencije za 
energetiku i regulisane komunalne djelatnosti, konstatovao da su aktivnosti Agencije za 2022. godinu, 
po osnovu primjene Zakona o energetici, Zakona o prekograničnoj razmjeni eiektrične energije i. 
prirodnog gasa, Zakona o komunalnim djelatnostima i drugim propisima, usmjerene na energetski 
sektor i sektor za regulisane komunalne djelatnosti, kao i na opšte poslove koji obezbjeđuju obavljanje 
djelatnosti utvrđene zakonima. Odbor se upoznao da Agencija u sektorima, između ostalog, planira: 
sprovođenje normativnih aktivnosti, utvrđivanje cijena i naknada, davanje saglasnosti na predlog cijena, 
odlučivanje po zahtjevima za izdavanje licenci za obavljane sektorskih djelatnosti, nađzor nad radom i 
poslovanjem subjekata i dr.

Odbor se, kroz obrazloženje o finansijskom planu za 2022. godinu, upoznao da je isti izrađen 
tako da obezbijedi finansijsku stabilnost i likvidnost poslovanja Agencije u narednoj godini, i da smanji 
rizik negativnog uticaja Covid-19 na održivost poslovanja. Konstatovano je da su prihodi i rashodi 
Agencije planirani na istom nivou od 1.521.404,03 eura. Takođe, Odbor je imao uvid i u finansijski plan 
Agencije koji se odnosi na regulisane komunalne djelatnosti, koji ukazuje da se za tu oblast Agencija 
finansira iz naknada koje propisuje uz prethodni saglasnost Vlade, kao i da su prihodi i rashodi planirani 
na istom nivou od 282.066,23 eura.

Tokom rasprave poslanici su podsjetili da je EPCG opredijelila posebne beneficije kroz račune za 
električnu energiju za penzionere sa penzijama nižim od 222 eura, nezaposlenima licima na evidenciji 
Zavoda za zapošljavanje i određenim socijalnim kategorijama stanovništva u vidu tromjesečnih popusta 
od 40%, kao i redovnim platišama računa ođ 12,5% za period jun-decembar. U vezi sa tim, poslanike je 
interesovalo da li su tačni navodi da je Agencija podnijela prekršajne prijave protiv EPCG-a i CEDIS-a 
povodom ovih mjera, te ako jeste zatražili su pojašnjenje šta je tačan osnov podnijetih prijava, da-li su 
odbačene od strane suda i u kojoj fazi se sada nalazi taj proces.

Povodom navedenog, iskazano je i mišljenje da bi država trebalo iz budžeta opredjeljivati 
sredstva za one koji su u socijalnoj nesigurnosti ili strahu od siromaštva, umjesto da se zakonskim 
propisima na takve mjere obavezuju kompanije koje nijesu u 100% državnom vlasništvu, jer u tim 
slučajevima drugi akcionari ne mogu imati povrat uloženih sredstava.

U dijelu regulisanih komunalnih djelatnosti, postavljeno je pitanje kako Agencija formira cijenu 
vode za đomaćinstva za koja nemaju tačnu realnu potrošnju po svakom domaćinstvu, jer se snabdijevaju 
preko zajedničkih vodomjera a što je prema raspoloživim podacima slučaj za npr. oko 20 hiljada 
potrošača u Podgorici. Takođe, u vezi sa tim postavljeno je pitanje da li troškovi vodovodnih preduzeća 
ulaze u cijenu vode koju Agencija formira, kao i da li je naknada koju Agencija dobija po osnovu 
regulisanih komunalnih djelatnosti značajan trošak za vodovodna preduzeća i da li se preliva na kranje 
potrošače.

Na sjednici Odbora, poslanike je, između ostalog, interesovalo i: da li su smanjeni gubici na 
prenosnoj i distributivnoj mreži, te koliko danas iznose u Crnoj Gori i u EU; mišljenje Agencije o cijeni



električne energije koju treba da p)aća kombinat aluminijuma u Podgorici; do kada će Energetska 
zajednica dozvoljavati da 16 termoelektrana radi još uvijek pod postojećim uslovima; mišljenje Agencije 
o potencijalnom predlogu izgradnje tri nove hidrocentrale na vodotoku Pive; da li je tačan podatak da 
gubitak vode u Podgorici, Budvi i Cetinju iznosi oko 80%, i ukoliko jeste kako se to obračunava, odobrava 
i plaća; i dr.

Nakon izjašnjavanja sa pet glasova „za", tri glasa „uzdržan" i tri glasa „protiv", Finansijski plan sa 
Planom rada Reguiatorne agencije za energetiku i regulisane komunalne djelatnosti za 2022. godinu, 
nije dobio potrebnu većinu na Odboru.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Dejan Đurović.
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